

信息化建设

Information Technology Development

2007年，中国进出口银行大力推进信息化建设，充分发挥科技服务职能，为配合全行改革发展需要提供了技术支持。

一是新一代业务系统开发建设启动一年来，取得阶段性成果。通过公开招标引进全球知名IT公司—埃森哲公司作为该项目的总集成商，开展了新一代业务系统的IT集成规划、安全体系、技术标准、数据规范的制订工作。启动了新一代业务系统关键系统的开发工作，建立了一套完整的项目管理体系。

二是顺利完成了总行与巴黎代表处联网项目，实现了总行与境外代表处之间信息交流和沟通电子化，使进出口银行广域网及其应用从国内延伸到国外。

三是为满足业务发展需求，先后完成了国际贸易结算系统一多价项目建设、贷款质量五级分类系统升级改造、反洗钱数据报送系统建设、外汇交易系统建设等一批信息化建设项目。

四是不断加强信息安全管理，制定了计算机类突发事件应急预案和各专项预案，完成了现有信息系统安全保护等级评定工作，基本完成了全行“双网隔离”。

五是成功参加了2007年中国国际电子设备（技术）展览会和国际金融服务展。



In 2007, the Bank further pushed forward the IT construction to make full use of the latest technologies, which provided technical support for its institutional reform and business development. The measures include:

First, the development of the "New Generation Business System" (hereafter referred as the System) has achieved several milestones since it was kicked off a year ago. By inviting public bidding, Accenture was chosen as the general integrator for the System, followed by a series of drafting including integrated planning, security system, technical standards and data norms. Moreover, the development of the key part of the System was initiated and a complete project management system was established.

Second, an intranet system was put in place to connect the headquarter and Paris Representative Office. This connection greatly facilitated the information exchange and e-communication between the headquarter and overseas representative offices, helping the Bank to extend the WAN system and its application to overseas users.

Third, in order to satisfy the demand of business development, the Bank completed a number of IT development projects, such as the application of "different quotations per day" of the International Trade Settlement System, upgrading of Five Category Loan Classification System, anti-money-laundering data reporting system, foreign exchange trading system, and etc.

Fourth, the information security management was further strengthened. The Bank formulated contingent schemes for computer emergencies and accidents, and finished the assessment of existing information security protection system. Besides, the Bank has basically realized "physical separation of internet and intranet" in the whole bank.

Fifth, the Bank actively participated in China International Electronic Equipment (Technology) Exhibition and International Financial Service Exhibition in 2007.